
POČITATELNÁ A 
NEPOČITATELNÁ 

PODSTATNÁ JMÉNA 



Počitatelná podstatná  jména 
COUNTABLE 

Nepočitatelná podstatná jména 
UNCOUNTABLE 

jednotné číslo množné číslo jen jednotné číslo 

    an apple 
    a book 
    one pencil 
    … 

        apples 
        books 
        three pencils 
        … 

                 milk 
                 snow 
                 water 
                 … 

- mají jednotné i množné číslo 
- v j. č. mají člen – A/AN, THE 
- v j. č. nemůže být SOME, ANY (nějaký) 

 

- nemají množné číslo 
- nemohou mít neurčitý člen A, AN, 

místo něj dáváme SOME 
 



Počitatelná podstatná  jména 
COUNTABLE 

 

Nepočitatelná podstatná jména 
UNCOUNTABLE 

 

   množství: 
   HOW MANY? kolik? 
   MANY – hodně  
   FEW – málo  
   A FEW – několik  
   A LOT OF – hodně, spousta 
 
 
 
 
 
   pozor: 
   many people 
 

   množství: 
   HOW MUCH? kolik? 
   MUCH – hodně  
   LITTLE – málo  
   A LITTLE – trochu 
   A LOT OF – hodně, spousta 
  
Počítáme je pomocí nějakých 
jednotek:  
two cups of tea, 250 grams cheese 
 
   pozor: 
   much money 
 


